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Transportudvalget har i brev af 19. marts 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Hans Kristian Skibby (DF). 

Spørgsmål nr. 352: 

Vil ministeren kommentere på Dansk Folkepartis forslag om at 

overdække Tårnbymotorvejen med solceller og beskrive de fordele 

henholdsvis ulemper, der vil være forbundet med en sådan løs-

ning? 

 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Sund & Bælt, som oplyser at der 

ikke er foretaget en skitseprojektering eller vurdering af, hvordan 

et projekt kan tilpasses de konkrete forhold. Sund & Bælt har på fo-

religgende grundlag ikke kunnet vurdere hvorvidt overdækning af 

Øresundsmotorvejen med solceller er et rentabelt projekt, idet 

dette vil kræve grundigere undersøgelser, herunder en skitsepro-

jektering af projektet, samt fastlæggelse af forudsætninger for gen-

nemførelse af projektet, f.eks. eventuelle statslige bidrag og lig-

nende.  

Såfremt private investorer eller el-selskaber skulle henvende sig i 

forbindelse med et projekt med solcelle-overdækning af motorvej, 

vil det være en mulighed, at Sund & Bælt undersøger det konkrete 

projekt nærmere.  

Jeg henviser endvidere til mine besvarelser af TRU-spørgsmål 353, 

354, 355 og 356.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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